
 

Zápis 3/2010 
ze 7. schůze Ústřední odborné komise chovatelů králíků 

konané dne 2. září 2010 při CVMK v Uherčicích 

 

 
Přítomni: Ing. Josef Blokeš, Dana Caithamlová, Stanislav Kulanda, MVDr. Miloslav Martinec,  

Petr Sirotek, Jindřich Šíp, Ing. Josef Zadina 

Za RK: Jindřich Snítilý 

Omluven: Ing. Josef Zadina  

Program schůze: 1/ Zahájení 

2/ Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK 

3/ Zhodnocení příprav na CVMK 2010 v Uherčicích 

4  Příprava rozpočtu komise 

5/ Různé 

6/ Závěr 

 

ad 1) Zahájení: 

Samotné zasedání zahájil přivítáním přítomných předseda ÚOK chovatelů králíků Petr 

Sirotek, který schůzi dále řídil. 

 

ad 2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK:  

Provedl tajemník komise Josef Vilhelm, který se vrátil předevšim k plnění úkolů 

z poslední schůze  poslední při výjezdovém zasedání v Úvalně. Př. Stanislav Kulanda 

informoval o další konzultaci s př. Černou ohledně změny váhové stupnice u českého 

luštiče. Seznámil s váhovým rozpětím podobných plemen, které se používá v zahraničí 

včetně severských zemí. Na výstavě v Uherčicích byla hmotnost většinou 3.70 kg. Po 

zvážení všech aspektů na změnu váhové stupnice u tohoto plemena by bylo úspěchem 

rozpětí 3.00 – 3.75 kg. Konečné rozhodnutí bylo, předložit návrh na standartovou 

komisi EE 3.00 – 4.00 kg. Zatím ještě není splněn slíbený odborný článek o ZSa. Od 

některých posuzovatelů ještě není vybrán účastnický poplatek za mezinárodní školení 

v Solenicích, a úhrada reklamních předmětů pro školení. Dosud nepřišlo písemné 

vyjádření na upomínku zaplacení poplatku dle zásad pro pořádání CVMK 2008 ze ZO 

ČSCH Březová. V budoucnu je možné zásady pro pořádání CVMK upravit, případně 

jinak vybíraný poplatek od pořadatele nazvat. Je zapotřebí zjistit mechanismus ve 

standartové komisi EE, možnosti proplácení zástupcům odbornosti králíků ČSCH. 

MVDr. Miloslav Martinec vyzval členy ÚOK k zaslání připomínek k úpravě 

podmínek pro zařazení do GZ. Tajemník informoval o telefonickém rozhovoru 

s předsedou OO ČSCH Opava ve věci návrhu kandidáta do ÚV ČSCH pro 

místopředsedu ÚOK a zástupce odbornosti v EE př. Ing. Josefa Blokeše. Předseda 

revizní komise odbornosti př. Jindřich Snítilý velice podrobně seznámil s vyjádřením 

ke stížnosti od př. Mgr. Jana Jirků. Za snahu a nestrannost, kterou předseda RK 

projevil při vyřizování stížnosti mu př. Petr Sirotek poděkoval. Tajemník informuje o 

zajištění velké zasedací místnosti pro konání konference odbornosti v na 9. dubna 

2011.  

Usnesení 3/2: Ing. Josef Blokeš ve spolupráci s př. Stanislavem Kulandou předloží písemně na 

standartovou komisi EE návrh na změnu váhové stupnice dle projednaného návrhu. 

 Odborný článek o ZSa napíše na přelomu roku př. Ing. Josef Blokeš a Jindřich Šíp, 

kteří  přislíbili i dodání fotek. Uhrazení veškerých pohledávek z mezinárodního 

školení v Solenicích zajistí Ing. Blokeš ve spolupráci s tajemníkem do 31. 12. 2010. 

 Nezaplacení pohledávky ze ZO ČSCH Březová bylo postoupeno k řešení na ÚRK 

ČSCH. 



 V případě, že by nebyl v budoucnu zájem o pořádání CVMK, se komise bude zabývat 

úpravou zásad pro pořádání CVMK. V případě, že by nebyla možnost proplácení 

poplatků našich dvou zástupců odbornosti v EE, bude tajemník neprodleně informovat 

předsedu ÚOK. Během měsíce září pošlou členové ÚOK chovatelů králíků 

připomínky k úpravě podmínek pro zařazení do GZ MVDr. Martincovi. Tajemník 

dohlédne na to, aby došel vyplněný dotazník pro navrženého kandidáta do ÚV ČSCH 

př. Ing. Josefa Blokeše. Tajemník přepíše a zašle vyjádření ke stížnosti př. Mgr. Jana 

Jirků. Přítomní berou na vědomí termín a místo konání konference odbornosti. 

 

3/ Zhodnocení příprav na CVMK 2010 v Uherčicích 

Provedl předseda ÚOK chovatelů králíků př. Petr Sirotek, který jednoznačně potvrdil 

zájem ÚOK, pokračovat v tradici pořádání CVMK. V budoucnu bude stále těžší hledat 

pořadatele. MVDr. Martinec vysvětluje  letošní situaci ohledně myxamatózy. Bude 

zapotřebí prověřit účinnost vakcíny. Nepodložené zrazování chovatelů a informace o 

zrušení CVMK V Uherčicích ovlivnilo počet dodaných králíků na výstavu. Příprava 

výstavy a  posuzování  proběhly v pořádku. Byla splněna podmínka ustájení králíků 

v krytých prostorách, a o králíky je vzorně postaráno.  Poděkoval všem pořadatelům a 

posuzovatelům za odvedenou poctivou práci. Výstava dle informací byla stavěna jen 

v sedmi lidech. Příkladem pro ostatní jsou členové ZO ČSCH Komárov, kteří odvedli 

velký díl poctivé práce. Spokojenost byla i se zapisovateli. Je zapotřebí, vyvarovat se 

chyb pro zdar příštích výstav.  Př. Dana Caithamlová – větší pozornost věnovat sečtení 

lístků pro kolekce. Možno použít počítadlo jako pomůcku pro kontrolu součtů. 

Usnesení 3/3 : Př. MVDr. Martinec pověřen jednáním s výrobci vakcín na myxamatozu. 

 

4/  Příprava rozpočtu komise na rok 2011 

Tajemník seznamuje s průběžným čerpáním rozpočtu v letošním roce a s návrhem 

rozpočtu komise na rok 2011. Předpokládaný rozpočet je  o čtyři tisíce korun vyšší než 

v letošním roce. 

Usnesení 3/4 :  Přítomní berou předložený návrh na vědomí. 

 

5/ Různé:  a/ Ing. Josef Blokeš a Stanislav Kulanda požadují dát do svazového měsíčníku 

opakovaně informaci o konání uznávacího řízení P- chovů králíků na roky 2012 – 

2013, při konání celostátní výstavy  na Výstavišti v Lysé nad Labem v roce 2011. 

b/ Tajemník podal informace o přípravě nových webových stránek. V provozu je již  

zkušební verze. Přítomní se vyjadřovali kriticky k dlouhé  přípravě a zprovoznění 

stránek. 

c/ Př. Sirotek připomíná hledat zájemce o uspořádání 42. CVMK přednostně z regionu 

Moravy v termínu 2. víkend v září. V roce 2011 a 2013 se výstava uskuteční v Lysé 

nad Labem. 

d/ Př. Dana Caithamlová se vrátila k Olympiádě mladých chovatelů v Litomyšli, kde 

poukázala na velkou rozdílnost vědomostí soutěžících. Je to i vizitka OO, jaké 

zástupce vyšlou. Př. Sirotek podotkl, že je potřeba neustále připravovat a vychovávat 

své nástupce na odborné úrovni, kde jde především o vědomostní přínos odbornosti. 

Pro další ročník ÚOK chovatelů králíků vybere porotu, tak aby hodnocení písemných 

prácí odpovídalo skutečnosti, možnost je i jiné rozdělení bodů. Je zapotřebí pro mladé 

králíkáře uspořádat přednášky, vhodná by byla asistence při posuzování CVMK. 

e/ Př. MVDR. Martinec navrhuje přepracovat v řádu pro posuzovatele králíků počet 

králíků pro posouzení. Na tuto připomínku reagoval př. Sirotek tím, že velkou měrou 

se na tomto podílí i zapisovatel. 

f/ Další schůze ÚOK se uskuteční dne 11. listopadu 2010 v Lysé nad Labem. 

g/ O přípravách propagační expozice GZ informoval Josef Vilhelm 

Usnesení 3/5 : a/ Tajemník zajistí včasné zveřejnění informace o konání uznávacího řízení v časopise 

Chovatel a na webových stránkách ČSCH. 

 b/ Po zprovoznění webových stránek zašle tajemník a členové ÚOK návrhy na 

doplnění. Tajemník požádá o co nejrychlejší doplnění správce webu. 



  c/ Tajemník napíše inzerát do časopisu Chovatel na hledání zájemce pro pořádání 42. 

CVMK. 

 d/ ÚOK bude hledat způsob a formu, jak připravovat mladé králíkáře po odborné 

stránce. 

 e/ Pro další výstavu možno uskutečnit nábor na zapisovatele, případně další 

pomocníky. Jedinou odměnou by mimo poskytnuté stravy mohl být  přednostní výběr 

zvířete z prodeje.  

 f/ Tajemník rozešle pozvánky na jednání ÚOK, zajistí místnost, případně ubytování 

  g/ Tajemník zajistí propagaci GZ králíků na výstavě Náš chov na Výstavišti Lysá nad 

Labem v termínu 7. – 10. října 2010 

 

ad 6) Závěr: Protože již nikdo s přítomných neměl žádné další připomínky, předseda ÚOK 

chovatelů  králíků Petr Sirotek veřejně poděkoval ZO ČSCH Uherčice za odvedenou 

práci při přípravách CVMK 2010. S přáním hodně spokojených návštěvníků na 

výstavě a hezké počasí, předseda ÚOK chovatelů králíků jednání ukončil. 

 

 

   

 

        Petr Sirotek, v.r. 

       předseda ÚOK chovatelů králíků 

 

 

Zapsal: Josef Vilhelm 

  


